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The result of study the vertebrates in three places El Hamiz, Reghaïa and Bejaia permitted to

capture 447 species. Where the insects are the dominant ones about 81.07 %. The second place

was occupied by the gastropods with 52.64 % and after coming the others categories of species.

The analysis of the pelots of rejections the T.alba showed that the preys of tawny oil in the

lake of Reghaia allots in 6 categories.

The insectsdominants with 73 individuals seens about 34.45 %. The birds.chiropts.the rodents

and amphibiens represent in order 19.81 %. 16.50 % and 9.9 %. No reptile was found in this famous

pelots.

The analysis of rejection A. noctua permated to found 701 preys where the invertebrats

presented 94.5 % (663 individuals) and vertebrats presented 5.28 % (37 individuals).

The analysis of the excrement of T. mauritanica permeted the identification of 1468 preys a El

Hamiz. 1367 preys in Reghaia. In thies two regions the principal alimentary regime was presented

by insects (91 % in El Hamiz and 81.93 % in Reghaia).

Keys words:

Rapace. Trophic disponibility. Reptiles. Insects. Rodents
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Les résultats de l’échantillonnage des invertébrés dans les trois principales régions: El Hamiz,

Réghaïa et Béjaïa, a permis de piéger 447 espèces. Parmi ces dernières les insectes prédominent. En

effet, dans la région d’El Hamiz, les insectes représentent 81,07 %, puis viennent les gastéropodes

en deuxième position avec 12, 64 %. Les autres catégories sont faiblement représentées.

L’analyse des pelotes de rejection de T. alba a montrée que les proies de l’Effraie dans le

marais de Réghaïa se répartissent en 6 catégories.

Les insectess prédominent avec 73 individus soit une fréquence de 34, 43 %. Les oiseaux, les

chiroptères, les rongeurs et les amphibiens occupent une place non négligeable avec respectivement

19, 81 %, 16, 50 %, 15, 56 % et 9, 09 %. Aucun reptile n’a été trouvé dans les pelotes décortiquées.

L’analyse de 54 palotes de rejection d’A. noctua a permis de recenser un total de 701 proies

dont 663 invertébrés soit 94, 57 % et 37 vertébrés soit 5, 28 %.

L’analyse des excréments de T. mauritanica a permis l’identification de 1468 proies à El

Hamiz et 1367 proies à Réghaïa. Dans ces deux régions, il semble que la Tarente se nourrit par ordre

d’importances décroissantes d’insectes, plus faiblement d’arachnides, de gastéropodes, d’isopodes

et de myriapodes. Pour la région d’El Hamiz, les insectes occupent 91 % contre 81, 93 % à Réghaïa.

Mots clés:

Rapace. Disponibilité trophique. Reptiles. Insectes. Rongeurs
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